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Poprawka do druku nr 3847 

w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wprowadzenia całkowitego zakazu sprzedaży petard i 

fajerwerków na miejskich targowiskach 

W par. 1.1 zastępuje się „Rada Miasta Krakowa nie uwzględniła wniesionej petycji" nadając brzmienie 

,,Rada Miasta Krakowa uwzględniła wniesioną petycję,,. 

Uzasadnienie 

W dniu 16 sierpnia 2023 r. wpłynęła do Rady Miasta Krakowa petycja w sprawie zakazu sprzedaży 

petard i fajerwerków na miejskich targowiskach, następnie petycja została przekazana do Prezydenta 

Miasta Krakowa celem przedstawienia informacji umożliwiających rozpatrzenie petycji przez Komisji 

Skarg Wniosków i Petycji RMK. 

Przedstawiona ocena negatywnie odnosi się do petycji. Jednak sformułowania w przedstawione opinii 

na temat mało przekonywujących sformułowań petycji są subiektywną oceną, ze strony Prezydenta. 

W opinii jednocześnie pojawiają się sformułowania dotyczące zarzutu nierównego traktowania 

przedsiębiorców w związku z wprowadzeniem zakazu, a jednocześnie w tej samej opinii wcześniej 

przywoływane są zakazy odnośnie sprzedaży materiałów pirotechnicznych w handlu okrężnym. Takie 

zestawienie można uznać cytując wcześniej przywołany fragment opinii za „mało przekonujący". 

Co więcej regulaminy miejskich targowisk zgodnie z uchwałą nr XX/267 /07 Rady Miasta Krakowa z dnia 

12 września 2007 r. wprowadza inne zakazy oraz dopuszczenia w handlu okrężnym a także całkowity 

zakaz prowadzenia usług w zakresie prowadzenia na targowisku gier hazardowych i losowych czy 

salonów masaży. Wobec przedstawionej opinii w kwestii ww. petycji również wprowadzone zakazy 

można uznać za nierówne traktowanie podmiotów. 

Z kolei biorąc pod uwagę przytoczone w petycji argumenty dotyczące dobrostanu zwierząt (zarówno 

zwierząt dzikich jak i domowych) ograniczenie odpalania petard i fajerwerków jest jak najbardziej 

zasadne. Szczególnie w okresie sylwestra jest to najtrudniejszy okres dla zwierząt. Przykładowo w 

okresie 25 grudnia 2021 do 6 styczna 2022 do krakowskiego schroniska trafiły 84 zwierzęta (22 koty i 

62 psy). Ponadto odnotowano 73 przypadki zaginięć zwierząt (24 koty i 49 psów). Najwyższy pułap 

zgłoszeń odnotowano 31 grudnia 2021 r. W celu ograniczenia wykorzystywania materiałów 

pirotechnicznych Rada Miasta Krakowa przyjęła uchwałę 4 lutego 2009 r dotyczącą zakaz używania w 

miejscach publicznych petard (niestety uchwała uchylona decyzją wojewody), a w ubiegłej kadencji 

parlamentu zgłoszony został projekt ustawy dający możliwość samorządom kompetencje co do 

wprowadzenia zakazów analogicznych jak w uchwale Rady Miasta Krakowa z 2009 r. Projekt ustawy 

wówczas nie doczekał się rozstrzygnięcia, chociaż w tym przypadku również interweniowała Rada 

Miasta Krakowa poprzez uchwaloną rezolucje dotyczące uchwalenia stosownych przepisów 

ustawowych. 

Z uwagi, że wciąż brakuje przepisów umożliwiających wprowadzenie zakazu korzystania w fajerwerków 

oraz konsekwentne działania Rady Miasta zmierzające do ograniczenia korzystania z materiałów 

pirotechnicznych i przeciwdziałania skutkom ich używania (w szczególności względem dobrostanu 

zwierząt), zasadnym jest aby podjąć decyzje, które są w zakresie możliwości działania Gminy Miejskiej 

Kraków. W związku z powyższym zasadne jest przyjęcie stosownych zapisów w regulaminach miejskich 

targowisk i uznanie przedstawionej petycji za zasadną. 


